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Jövendölés a világ végéről

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL
 
Szentmise bevezetése

Isten hozta a Testvéreket!
Ősz van, a tél  felé  menetelünk. Egyre rövidebbek a nappalok és hosszabbak az éjszakák.
Vannak,  akik  azt  mondják,  hogy  az  emberiség  a  világosságból  a  sötétség  felé  menetel.
Ijesztőek a különbségek az emberek között. A szegények és a gazdagok között egyre nagyobb
a szakadék. Rémisztő hírek lepnek el bennünket. A televízió, a rádió, az újságok olyan híreket
közölnek, amik a hazugság világából valók. Egyre nő a bizonytalanság az emberi szívekben.
Nő az ellenségeskedés, a bűnözés. Bizonytalanok vagyunk. Ez lenne a sötétség világa? Van-e
kiút? Sokan felsóhajtanak, tegyen már az Isten rendet. 

Magunkban kell rendet tenni!
Ez az Isten szándéka, az Isten kérése!

 A  világosság  bennünk  gyúl  föl,  vagy  marad  a  sötétség.  Most  mindannyian  nézzünk
önmagunkba és gyújtsunk világosságot!

Szentbeszéd

Kedves, jó Testvérek!
Az ember számára mindennél ijesztőbb a kiszolgáltatottság. A kérdés az, hogy az embernek
milyen  lehetőségei  vannak  mindezek  közepette.  Meg  tudjuk-e  menteni  lelkünket  a
kiszolgáltatottságok ellenére? Amikor mi kiszolgáltatott helyzetben vagyunk, akkor az esetek
többségében nem a lelkünkre gondolunk, pedig Jézus ezt az igazi üzenetet köti a lelkünkre.
Ma a lehetőségünkről kell elmélkednünk, arról, hogy az adott helyzetben, adott körülmények
között, a világ vége előtt milyen lehetőségünk van? Megkaptuk a választ:

Felragyog világosságotok:
Krisztus, aki az igazság napja! 

 Krisztus, akinek igazságossága a szeretet!

A kérdés, hogy valóban felragyog-e számunkra Krisztus, 
aki a világosság, a világ világossága! 
Mindazok közepette, amik körülvesznek bennünket, 
tudunk-e élni ebből az igazságból? 

Fontos, hogy az ember esetenként élére állítsa a dolgokat,
különben elmismásolunk mindent és nem találjuk meg a megoldásokat!

Az emberek kiszolgáltatottsága Jézus korában
Milyen helyzetben volt az emberiség Jézus korában és a megelőző időkben? A kereszténység
egy modell, egy ajánlat az emberek számára, hogy élni tudjanak. Krisztus egy ajánlattal állt
elő, hogy ne rémüldözzenek, hanem ebben a biztos tudatban éljenek! Jézus kortársai átélték
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mit jelent kiszolgáltatottnak lenni a természeti erőkkel szemben. Mit jelent kiszolgáltatottnak
lenni egymás számára? 

Krisztus  előtt  a  világ  sokhitű  volt,  az  a  birodalom  is,  amelyben  Jézus  élt.  Az  ember
kiszolgáltatott  volt  a  különböző  vallások isteneinek,  az  istenek játékszere  volt.  Voltak  jó
istenek, meg rossz istenek. Az ember hol egyiket, hol a másikat próbálta a maga oldalára
állítani. Ez semmi biztonságot nem jelentett.
 
Felkél az igazság Napja!
Az  Ószövetség  népének  Isten:  értük  Isten!  Az  Újszövetség  világában  Jézus  Krisztus
személyében:  velünk az Isten!  Jézus mondja: ne rémüldözzetek, mert számotokra  felkél az
igazság Napja!

Az igazság napja az Isten, aki igazságosság és szeretet!
Az Isten igazságossága a szeretet!

Nekünk embereknek az a lehetőségünk, 
hogy amit Jézus elhoz nekünk 
jó hírképpen az Isten világából, azt mi meghalljuk! 
Világosságot gyújt számunkra,
ha meghalljuk és megvalósítjuk!

Jézus nem a körülményeket szünteti meg, nem a földrengéseket, a természeti katasztrófákat.
Nem változtatja meg a másik embert. Bár szeretnénk hinni abban, hogy mindenki, aki ezt
meghallja megváltozik. De ezt mi nem írhatjuk elő senkinek. Sajnos talán még minket sem
változtat  meg,  bár,  ha  kereszténynek mondjuk magunkat,  akkor  szükségképpen meg kell,
hogy  változtasson.  Mi  megoldásokat  keresünk  és  várunk  másoktól  -  magunktól  sajnos
kevésbé.

Az igazságosság,  a szeretet azt jelenti,
hogy amilyen a mi válaszunk, olyan az ítéletünk!

A mai vasárnap döntő kérdése: 
Mennyire jut el hozzánk a szeretet, az Isten szeretete? 
Mennyire engedjük be szívünkbe az Isten szeretetét?
Mennyire formál át ez bennünket? 
Mennyire tudjuk ezt a szeretetet magunkkörül megjeleníteni? 
Miképpen sugárzik ez másokra? 

Ez az ítélet: Isten nem azért ragyog fel a mi életünkben, hogy ítélkezzen,
hanem azért, hogy ezt az ajánlatot tegye!

Ítéletünk attól függ, hogy mit kezdünk ezzel az ajánlattal!

Jézus beszél: a templomról, a politikai hatalomról és a családról 
Ma is ezek a lehetőségeink. Mit jelent nekünk a templom? Mit jelent nekünk az a politikai
közeg, amelyben élünk? Mit jelent nekünk a család? Jézus arról beszélt, hogy a templomból
semmi sem marad, kő-kövön nem marad, amit le  nem rombolnának. Jézus arról  beszél a
prófétákra hivatkozva, hogy azok az e világi hatalmak, akik felelősek a népért, akik alatt éltek
az emberek, azok játszadoztak velük. Háborúkról van szó és a háborúk egyes emberek jó,
vagy  rossz  döntései  alapján  keletkeznek,  de  az  alattvaló  hordozza  el  annak  minden
következményét.  Amikor  ez  a  keresztény  válasz  megjelent  abban  a  világban,  akkor  a
családokon belül is feszültségek támadtak.
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A templom
Mintha csak a mai világ gondjaival találkoznánk. Azt tapasztaljuk, hogy a templom egyre
kevesebbet  jelent  az  emberek  számára.  A  templomok  nem  telnek  meg,  nem  jönnek  az
emberek, mert úgy gondolják,  nincs erre szükségük. Jézus a templom! Jézus arról beszél,
hogy nem a kőből épült templom a fontos, hanem az élő kövekből épült templom, ami Jézus
körül, mint közösség jön létre. 

Nem a kőből épített terek a fontosak,
hanem Jézus, aki maga a templom!

Vannak,  akik  a  templomot  ebben  a  mostani  világban nem tartják  fontosnak.  Ma ezzel  a
kérdéssel szembesülhetünk.

A politika szerepe
A hatalmon lévők általában ígéreteket tesznek az embereknek, aztán ezeknek nagy részét nem
váltják  be.  Sajnos  a  politika  ilyen,  nem az  emberek  szolgálata  a  legfontosabb,  hanem a
hatalom megragadása. Ebben az istennélküli világban egyik legijesztőbb a hatalomban lévők
gondolkodása,  magatartása.  Nagy  ígéreteket  fogalmaznak  meg  és  játszadoznak  az
emberekkel. 

A család
A  család,  ami  az  embernek  talán  az  utolsó  mentsvára.  A  család  az  a  közeg,  amelybe
megérkezik  az  ember,  amikor  a  világra  jön.  Ahol  felnövekszik  az  ember,  ahova  mindig
visszamehet, ahol mindig várják, ahol mindig nyitva az ajtó. Ez az a hely, ahol az embernek
mindig helye van. A világba nem biztos, hogy van helye, de a családban mindig van helye.
Ma  azt  tapasztaljuk,  hogy  a  családnak  ez  a  szerepe  felbomlott.  Az  ember  ebben  a
kiszolgáltatott helyzetben keresi a fogódzópontokat. 

Nincs más fogódzópont, csak az, amit hallottunk:
Felragyog a Világosság számotokra!

Ez a Világosság nem a templom, nem a hatalom és nem a családok függvénye! A kérdés azon
dől el, hogy van-e Istenünk! Ha van, akkor a szívünkben fölragyog ez a Nap és akkor minden
megváltozik! Akkor egy új életképe alakul ki az embernek.

Másképpen gondolkodik önmagáról, a másik emberről!
Másképpen gondolkodik a világ történéseiről! 
Másképpen gondolkodik a különböző mozgalmakról, 
a hit és a vallás a szerepéről is! 

Ez a kérdés mindent megelőz:
A szívünkben világosság van- e?

A szívünkben helye van-e az Istennek?

Ha Istennek helye  van a  szívünkben,  akkor  elsősorban mi  változunk meg!  Ez az  üzenet
mindenek fölé helyez bennünket! Ha pozitív válaszunk van az Istennek, akkor világosságban
élünk! Történhet körülöttünk akármi, ez az ajándék az Isten igazsága!

Isten igazsága a szeretete, amely az életünket jelenti!
+  A M E N  +
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Imaszándék a Mi Atyánkhoz

Kedves Testvérek!
Az  ember  kiszolgáltatott.  Az  ókor  embere  az  isteneknek  is  kiszolgáltatottja  volt.
Hatalmaskodtak, uralkodtak az emberek fölött. Jézus Krisztus Istene a szeretet Istene! Ő azt
akarja, hogy az ember a megpróbáltatásai közepette szívében az Isten szeretetével éljen! Ez
békét  teremt!  A  körülmények  soha  sem változnak  meg.  Egy  lehetőségünk  van,  hogy  mi
magunk megváltozzunk! Úgy tűnik, hogy ezt csak az Isten tudja megtenni! Rajtunk múlik,
hogy akarjuk-e?  Különben csak jajgatunk,  panaszkodunk és  nem változunk.  Kérjük  ezt  a
kegyelmet Istentől! 

Mi Atyánk…

Szentmise befejezése

Kedves Testvérek!
Az áldással  befejeződik a  szentmise.  A katolikusok liturgiája  sajátos,  a  szentáldozás után
szinte azon nyomban elindulunk. Egészen más például az Egyiptomban élő koptok liturgiája.
Ők a szentáldozás után még legalább egy óráig ott  maradnak a templomban. Ezt  az időt
kitöltik különböző ájtatossági gyakorlatokkal. Mi az áldás után azonnal elindulunk. Ezzel azt
fejezzük ki, hogy a magunkhoz vett krisztusi Erővel és Isten áldásával indulunk el. Így élünk
a mindennapjainkban, hogy továbbadjuk az embereknek ezt az isteni jelenlétet! 

Nagy kihívás ez! Amikor az emberek tele vannak aggodalmakkal, félnek. Mi emberek mindig
félünk,  mert  gyengék  vagyunk.  Meg  kell  tapasztalnunk  újra  meg  újra,  hogy  mennyire
kiszolgáltatott  az  ember.  Itt  vannak  a  természeti  katasztrófák.  Mit  tud  tenni  az  ember?
Megvárja  amíg  elmúlik,  aztán  próbál  rendet  tenni.  Nincs  több  lehetőségünk.  Az  egyéni
életünkben több a lehetőségünk! 

Mi magunk átalakulhatunk 
és Isten segítségével új emberré születhetünk!

Ez hallatlanul nagy lehetőség!

+  Á L D Á S  +

C 58

4


	Szentmise bevezetése
	Szentbeszéd
	Felragyog világosságotok:
	Krisztus, aki az igazság napja!
	Krisztus, akinek igazságossága a szeretet!
	Az emberek kiszolgáltatottsága Jézus korában
	Felkél az igazság Napja!

	Az igazság napja az Isten, aki igazságosság és szeretet!
	Az Isten igazságossága a szeretet!
	A templom
	A politika szerepe
	A család

	A szívünkben helye van-e az Istennek?
	Isten igazsága a szeretete, amely az életünket jelenti!

